



Transportation Policy

Behavior Policy for Bus Riders

Objective: To establish clear behavior expectations and consequences for bus students to ensure a safe, respectful, and orderly environment for all passengers, promoting responsibility, accountability, and a positive school community.

Students must adhere to the following guidelines while riding the bus:

1. Respect and Courtesy:

Students are expected to treat the bus driver, attendants, and fellow passengers with respect and courtesy at all times. This includes using polite language and following the bus driver's instructions without delay.

2. Safety First

- Students must always remain seated while the bus is in motion.
- Seat belts, if provided, must be fastened throughout the journey.
- No standing, walking, or changing seats is allowed while the bus moves.
- Heads, arms, and other body parts must always remain inside the bus.

3. No Bullying or Harassment

Bullying, teasing, or harassment is strictly prohibited on the bus. All students have the right to feel safe and comfortable while traveling.

4. Quiet and Orderly Conduct:

Students should maintain a quiet and orderly environment on the bus. Loud conversations, shouting, or disruptive behavior that distract the driver or disturb other passengers are prohibited.

5. iPad/Mobiles/Electronic Devices

iPads are to be stowed in the student's bookbag for students in grades K-12. Mobile phones are not allowed at school. Taking inappropriate photos or videos and using devices in a way are not allowed.

6. Prohibition of Dangerous Items:

Students are not allowed to bring dangerous objects, such as sharp instruments, weapons, or any items that could harm themselves or others, onto the bus.

7. No Eating or Drinking:

To maintain cleanliness and hygiene, eating and drinking are not permitted on the bus unless approved for medical reasons. Students should also ensure no litter is left behind.

8. Responsible Use of Personal Belongings:

Students are responsible for all personal belongings. The school is not responsible for



loss of personal belongings.

9. Accountability for Damages:

Students who cause any damage to the bus, whether intentional or accidental, will be held accountable for repair costs and may face disciplinary action.

10. Consequences for Misbehavior:

Students who fail to comply with these rules may face consequences, including verbal warnings, written notifications to parents, temporary suspension from the bus, or permanent removal from bus privileges, depending on the severity and frequency of the infractions.

11. Parental Responsibility:

Parents or guardians must ensure their child understands and follows these guidelines. They will be notified promptly of any misconduct and expected to support the school's disciplinary actions.

Review and Acknowledgment

All students and their parents/guardians must review and acknowledge this policy at the beginning of each academic year.

Consequences for Failing to Follow Bus Rules

To maintain a safe and respectful environment on the school bus, the following consequences will apply if a student fails to comply with the bus rules:

1. First Offense:

Verbal Warning: The assistant or any other school staff member will verbally and in writing warn the student, and the incident will be documented.

- Parent/Guardian Notification: Parents or guardians will be informed of the violation of the rule.

2. Second Offense:

- Written Warning: The student will receive a written warning, and parents/guardians will be notified of the incident and the consequences of further infractions.

3. Third Offense:

- Written Warning: The student will receive a written warning, and parents/guardians will be notified of the incident and the consequences of further infractions.

- Temporary Suspension from Bus Privileges: The student will be suspended from riding the bus for a specified period (e.g., 3-5 days). Parents/guardians will be responsible for arranging alternative transportation during this time.

- Behavioral Agreement: The student may be required to sign a behavioral agreement outlining expected conduct and future consequences.



4. Fourth Offense:

- **Extended Suspension from Bus Privileges:** The student will face a longer suspension (e.g., 1-2 weeks), and a formal meeting with parents/guardians and school administration will be required to discuss corrective actions.

5. Severe or Repeated Offenses:

- **Permanent Removal of Bus Privileges:** In severe misconduct (such as physical aggression, bullying, or repeated violations), the student may lose the privilege of riding the bus for the remainder of the academic year.

- **Additional Disciplinary Actions:** Depending on the severity of the offense, the student may also face further disciplinary actions as outlined in the school's code of conduct, including detention, suspension, or expulsion.

6. Restitution for Damages:

- If a student causes any damage to the bus or another person's property, they may be required to provide restitution or cover the cost of repairs or replacement.



سياسة النقل سياسة السلوك لركاب الحافلات

الهدف: تحديد توقعات سلوكية واضحة وعواقب لطلاب الحافلات لضمان بيئة آمنة ومحترمة ومنظمة لجميع الركاب، وتعزيز المسؤولية والمساءلة، وبناء مجتمع مدرسي إيجابي.

يجب على الطلاب الالتزام بالإرشادات التالية أثناء ركوب الحافلة:

1. الاحترام والالطف:

يُتوقع من الطلاب معاملة سائق الحافلة والمساعدين والركاب الآخرين بالاحترام والالطف في جميع الأوقات. يشمل ذلك استخدام لغة مؤدبة واتباع تعليمات سائق الحافلة دون تأخير.

2. السلامة أولاً:

- يجب على الطلاب البقاء في مقاعدهم طوال مدة الحركة.
- يجب ربط أحزمة الأمان، إذا كانت متاحة، طوال الرحلة.
- لا يُسمح بالوقوف أو المشي أو تغيير المقاعد أثناء حركة الحافلة.
- يجب أن تبقى الرؤوس والأذرع والأجزاء الأخرى من الجسم داخل الحافلة دائماً.

3. عدم التنمر أو التحرش:

يُحظر التنمر أو السخرية أو التحرش داخل الحافلة، لجميع الطلاب الحق في الشعور بالأمان والراحة أثناء تواجدهم بالحافلة.

4. السلوك الهادئ والمنظم:

يجب على الطلاب الحفاظ على بيئة هادئة ومنظمة داخل الحافلة. يُحظر الحديث بصوت عالٍ أو الصراخ أو أي سلوك مخل يشتت انتباه السائق أو يزعج الركاب الآخرين.

5. استخدام أجهزة ايباد أو الهواتف أو أي من الأجهزة الإلكترونية:

يجب ابقاء أجهزة ايباد في حقيبة الطالب للصفوف من الروضة الى 12 و يُمنع استخدام الهواتف المحمولة داخل المدرسة، كم يُحظر التقاط صور أو فيديوهات غير لائقة، واستخدام الأجهزة بطريقة غير مسموح بها.

6. منع العناصر الخطرة:

يُحظر على الطلاب إحضار الأشياء الخطرة مثل الأدوات الحادة أو أي عناصر قد تضر بهم أو بالآخرين إلى الحافلة.

7. عدم الأكل أو الشرب:

للحفاظ على النظافة والصحة، يُحظر الأكل والشرب في الحافلة ما لم يكن معتمداً لأسباب طبية، يجب على الطلاب أيضاً التأكد من عدم ترك أي نفايات.

8. الاستخدام المسؤول للممتلكات الشخصية:

الطلاب مسؤولون عن جميع ممتلكاتهم الشخصية، المدرسة غير مسؤولة عن فقدان الممتلكات الشخصية.

9. المسؤولية عن الأضرار:

الطلاب الذين يتسببون في أي ضرر للحافلة، سواء كان عمداً أو غير عمد، سيكونون مسؤولين عن تكاليف الإصلاح وقد يواجهون إجراءات تأديبية.



10. العواقب على السلوك السيء:

قد يواجه الطلاب الذين لا يلتزمون بهذه القواعد عواقب تنتض

11. من تحذيرات شفوية، إشعارات مكتوبة للآباء، فصل مؤقتاً من الحافلة، أو إلغاء دائم لامتيازات ركوب الحافلة، بناءً على خطورة وتكرار المخالفات.

12. مسؤولية الأهل:

يجب على الآباء أو الأوصياء التأكد من أن أطفالهم يفهمون ويتبعون هذه الإرشادات، سيتم إخطارهم على الفور بأي سلوك خاطئ ومن المتوقع أن يدعموا إجراءات المدرسة التأديبية.

المراجعة والاقرار

يجب على جميع الطلاب وذويهم مراجعة هذه السياسة والاقرار بها في بداية كل عام دراسي.

عواقب عدم الالتزام بقواعد الحافلة

للحفاظ على بيئة آمنة ومحترمة في الحافلة، ستطبق العواقب التالية إذا لم يلتزم الطالب بقواعد الحافلة:

1. المخالفة الأولى:

○ تحذير شفهي: سيقوم المساعد أو أي موظف آخر في المدرسة بتحذير الطالب شفهيًا وكتابيًا، وسيتم توثيق الحادث.

○ إخطار ولي الأمر: سيتم إبلاغ الآباء أو الأوصياء بمخالفة القاعدة.

2. المخالفة الثانية:

○ تحذير مكتوب: سيتلقى الطالب تحذيرًا مكتوبًا، وسيتم إبلاغ الآباء/الأوصياء بالحادث وعواقب المخالفات المستقبلية.

3. المخالفة الثالثة:

○ تحذير مكتوب: سيتلقى الطالب تحذيرًا مكتوبًا، وسيتم إبلاغ الآباء/الأوصياء بالحادث وعواقب المخالفات المستقبلية.

○ تعليق مؤقت من امتيازات الحافلة: سيتم تعليق الطالب من ركوب الحافلة لفترة محددة (مثل 3-5 أيام). سيكون على الآباء/الأوصياء ترتيب وسائل نقل بديلة خلال هذه الفترة.

○ اتفاقية سلوكية: قد يُطلب من الطالب توقيع اتفاقية سلوكية توضح السلوك المتوقع والعواقب المستقبلية.

4. المخالفة الرابعة:

○ تعليق ممتد من امتيازات الحافلة: سيواجه الطالب تعليقًا أطول (مثل 1-2 أسبوع) وسيطلب الأمر اجتماعًا رسميًا مع الآباء/الأوصياء وإدارة المدرسة لمناقشة إجراءات التصحيح.

5. المخالفات الشديدة أو المتكررة:

○ إلغاء دائم لامتيازات الحافلة: في حالة السلوك الشديد (مثل العدوان البدني، التنمر، أو المخالفات المتكررة)، قد يفقد الطالب حقه في ركوب الحافلة لبقية العام الدراسي.

○ إجراءات تأديبية إضافية: حسب خطورة المخالفة، قد يواجه الطالب أيضًا إجراءات تأديبية إضافية كما هو موضح في قانون سلوك المدرسة، بما في ذلك الاحتجاز أو التعليق أو الطرد.



6. التعويض عن الأضرار:

- إذا تسبب الطالب في أي ضرر للحافلة أو ممتلكات شخص آخر، قد يُطلب منه تقديم تعويض أو تغطية تكلفة الإصلاحات أو الاستبدال.